
Acta de la comissió de pràctiques de la Facultt de Filosofia i CC. de l’Educació, celebrada el 26 de maig 
de 2020; aprovada en la reunió de la comissió de 19 de juny de 2020 

 

ASSISTENTS 

Yolanda Montoro 

Vicent Horcas 

Juan de Dios Bares 

Fernando Marhuenda 

Ioan Somesan 

María José Chisvert 

Sandra García De Fez 

M. Jesús Perales 

Helenka Osarenren 

Inma López 

Salva Satorres 

Pilar Blasco 

 

Excusen la seua absència: 

María José Navarro, COEESCV 

Luis Aguilar 

 

Comença la reunió a las 10.05 en la sala de habilitada de Blackboard: 
https://eu.bbcollab.com/guest/45d739c6318f44669326d4d188e8b2d5 
 
Amb el següent 
ORDRE DEL DIA: 
 

1. Aprovació, si escau, de les dues darreres actes. 
 
Sandra i Helenka esmenen els seus cognoms en ambdues actes. 
Sandra fa notar que l’acta d’abril està redactada en dos idiomes, Vicent assenyala que no hi ha problema. 
 
S’aproven ambdues actes, per assentiment. 
 

2. Informació del vicedegà i del coordinador de pràctiques 
 
Vicent informa que tot va transcorrent amb certa normalitat, que l’estudiantat pràcticament està treballant 
i ha estat orientat en cadascuna de les opcions arreplegades en les addendes aprovades i que de moment 
no tenim més informació sobre noves instruccions respecte a les pràctiques ni del rectorat ni del ministeri. 
Fernando informa del fet que la Covid ens ha fet adonar-nos de que les pràctiques de postgrau també són 
afer de la comissió de pràctiques del centre, tot i que convé millorar els processos, per evitar situacions 
com ara aprovar les addendes a unes guies que no han passat per la comissió. Convé que el que es tracte 
en les CCA sobre pràctiques es presente a la comissió de pràctiques, i que la informació es remeta amb 
antelació suficient per tal d’incorporar-la a l’ordre del dia. 

https://eu.bbcollab.com/guest/45d739c6318f44669326d4d188e8b2d5


 
3. Aprovació, si escau, amb caire d'excepcionalitat, de reconeixement de pràctiques curriculars per 

pràctiques extracurriculars i per voluntariat en la COVID. 
 
Vicent presenta 2 peticions d’estudiants d’educació social: 

- José Ángel Carbonell, pràctiques extracurriculars de 300 hores ja fetes en una associació; amb 
informe favorable de la tutora del centre de pràctiques, així como Vicent Horcas com a tutor de 
pràctiques extracurriculars. Adeit demana la resolució de la comissió de pràctiques. 
S’aprova, per assentiment. 

- Lidia Moreno Mascarell, estudiant d’educació social, sol.licita convalidar les pràctiques per un 
voluntariat a l’ajuntament de Chella, de 160 hores, durant la pandèmia. 
Intervenen Chusa, Yolanda, Fernando, Juan de Dios i Vicent.  
Yolanda aclareix que el vicerectorat així ho va arbitrar degut a la Covid, i s’està emprant sovint en 
Treball Social. 
S’aprova, per assentiment. 

 
Hi intervé Inma López, per explicar els contractes que la GV pot estar oferint i valorar la possibilitat de que 
en uns mesos puguen demanar-se també REP, tot i que possiblement en eixe moment ja hagen obtés el 
títol de grau i no calga. 

 
4. Aprovació, si escau, de la data de la segona convocatòria de pràctiques. 

 
Vicent aclareix que, pel que fa al practicum de graus, convé ampliar el període d’entrega, en funció dels 
ajustos de pràctiques, bé a finals de juliol, bé al 4 de setembre, per tal d’estalviar modificacions d’acta. 
 
La proposta concreta és aquesta: 
1ª convocatòria, ja anunciada i aprovada en la darrera reunió de la comissió, 29 de maig; no convé canviar-
la. 
2ª convocatòria, 4 de setembre. 
 
S’aprova, per assentiment. 
 
Chusa intervé per presentar la proposta de calendari del MASE, consistent en: 

La primera convocatoria se mantiene. 
 Entrega Memorias. 1 junio. 
 Entrega notas a estudiantes. 10 junio. 
 Plazo de revisión de notas (con tutorxs). Hasta 19/06. 
 Notas definitivas a la dirección de Master. 19 junio. 
 Entrega actas. 26 junio. 

La segunda convocatoria se traslada a septiembre, con las siguientes fechas: 
 Entrega Memorias. 7 septiembre.  
 Entrega notas a estudiantes.  14 septiembre  
 Plazo de revisión notas (con tutorxs). Hasta 18/09. 
 Notas definitivas a Chusa. 22 julio 
 Entrega actas. 23 septiembre. 

 
En aquest moment, s’hi absenta María José Chisvert i s’hi incorpora Ioan Somesan. 
 

5. Aprovació, si escau del calendari de reunions informatives per als i les estudiants de les 
pràctiques del curs 2020-2021, i del calendari de pràctiques. 

 
Vicent li dona la paraula a Yolanda, que aclareix la proposta que va remetre el 25 de maig des d’Adeit 
(annex I). 



Yolanda aclareix la proposta de calendari conjunta, algunes accions tradicionals han desaparegut perquè es 
poden fer directament des de la plataforma www.uvpracticas.com 
Es farà una presentació de la plataforma a coordinadors i vicedegans així com a PAS. La major part dels 
procediments seran de caire telemàtic: l’acord, avaluació, enquesta de tutors externs, de tutors acadèmics, 
certificacions, entre d’altres. 
Es poden validar molts procediments en la pròpia aplicació, el que agilitza els temps. 
Es van a preparar presentacions locutades per tal de poder publicar per a l’alumnat i que les puga veure en 
qualsevol moment, acudint després a tutoria virtual si s’escau. 
El calendari no s’ha pogut tancar en totes les dades a l’espera de la reactivació de tots els sectors d’activitat 
professional, però sembla raonable treballar amb aquesta previsió. 
Yolanda també crida l’atenció sobre el PI, on la limitació a dos dies en el 2n quadrimestre fa reduir el 
nombre de places; per això la proposta d’Adeit és la de ampliar la possibilitat de cursar-ho al llarg del curs. 
 
Intervenen Fernando i Vicent sobre calendari de pràctiques i horaris de 2n d’educació, al voltant dels dies 
reservats per al PI. 
 
Vicent proposa endarrerir l’inici de les pràctiques, davant els dubtes generats.  
Yolanda aclareix que Adeit ha fet la seua previsió en tots els escenaris; i així preguntarà als centres de 
pràctiques sobre les possibilitats de fer 3 tipus de pràctiques: només presencial, semipresencial i 
telepràctica; per poder reaccionar si fos el cas. Adeit està explorant també altres accions o activitats per a 
l’alumnat, com ara aplicació de materials de suport, suport online a determinats col·lectius, o suport a 
professorat entre altres. 
Yolanda recomana proposar una data per a les tutories una vegada feta la presentació per a l’alumnat; i 
una vegada finalitzat el període d’exàmens. 
 
Intervenen Fernando i Chusa, al voltant del calendari. 
 
Chusa proposa recuperar la figura de coordinador de pràctiques de departament, que podria acudir a la 
reunió inicial de pràctiques. Fernando aclareix que hi ha càrrecs de 4t en Mide i Teoria, de pràctiques en 
DOE i Filosofia, només caldria algú a ECHE. 
 
En este moment, s’absenten Inma i Salva de la reunió. 
 
Vicent espera que els procediments telemàtics d’Adeit ajudaran a agilitzar els processos. 
 
S’aprova la proposta de calendari de pràctiques para als Graus proposat per Adeit, i en una propera reunió 
es fixarà la data de la tutoria posterior a la reunió informativa així com la part acadèmica del calendari, ara 
en buit i en roig. 
 
Intervé Ioan, preguntant per la reunió informativa i Vicent li informa que Yolanda d’ADEIT ho ha comentat 
prèviament i que està planificada per al mes de juny al calendari que s’ha enviat a tots els membres. 
 

6. Aprovació, si escau, dels paquets de pràctiques I TFG o la seua modificació per al proper curs. 
 
Fernando explica que no s’ha avaluat la posada en marxa dels paquets tot i que estava prevista des de 
gener, a càrrec de Vicent i Nati. Presenta la proposta de prorrogar l’acord del curs anterior, que es va enviar 
abans de la reunió i es troba al punt 3 de l’acta de comissió de pràctiques de març de 2019: 
https://www.uv.es/degafiloeduc/COMISSIÓ%20PRÀCTIQUES/ActaDefPracticum%2025-03-19.pdf 
 
Fernando informa que Vicent es partidari de deixar fora al PI dels paquets. 
 
Sandra intervé per recordar la importància del paper de tutors acadèmics: des de la coordinació del grau 
d’educació social sí s’han detectat estudiantes sense contacte amb els seus tutors acadèmics al llarg 

http://www.uvpracticas.com/
https://www.uv.es/degafiloeduc/COMISSI%C3%93%20PR%C3%80CTIQUES/ActaDefPracticum%2025-03-19.pdf


d’aquest curs. Entén que el sistema de paquets sí ha funcionat, tot i que no sense problemes, i demana 
escoltar les veus crítiques amb els paquets. 
 
Helenka explica que han rebut queixes d’estudiants de PI i PII des que va començar la pandèmia. 
Intervé Pilar per explicar la informació de que disposa, en que els tutors i tutores s’han fet càrrec de la 
situació. 
 
En aquest moment s’hi absenta Juan de Dios. 
 
Vicent concreta la seua proposta de paquets que involucren els mateixos estudiants a supervisar tant en 
TFG com en pràctiques: 
1. 55 hores: 5 estudiants de PII i TFG  
2. 45 hores: 4 estudiants de PII i TFG  
3. 35 hores: 3 estudiantes de PII i TFG  
4. 25 hores: 2 estudiantes de PII i TFG.  
5. 10 hores: 1 estudiant de PII i TFG.  
 
Es procedeix a votar, i s’aprova amb 6 vots a favor i 2 abstencions. 
 

7. Aprovació, si escau, d'un pla pilot de pràctiques externes per atendre necessitats derivades del 
Covid-19. 

 
Fernando presenta la seua proposta pilot, que va preparar junt amb Vicent i l’equip deganal (annex II), i que 
té varies característiques: 

1. És una prova, aprofitant l’emergència provocada pel Covid però amb possibilitat d’anar més enllà 
2. Voluntària per al professorat  
3. A treballar i desenvolupar en juny i juliol 
4. Anunciada en el moment de fer pública l’oferta de pràctiques  
5. Donant preferència a tutors acadèmics que l’hagen desenvolupat en l’elecció de paquets  
6. Sense reconeixement extra de crèdits 

Fernando presenta també la proposta de María José Chisvert (annex III), que tothom ha rebut el dissabte 
23 de maig. 

Fernando presenta també el parer del COEESCV, amb qui ha contrastat la proposta, i que és favorable a 
ambdues idees (atendre a necessitats identificades pels centres i presentar projectes elaborats des de la 
Facultat), que veu compatibles; així com mostra la seua disposició a donar-li suport des de les seccions 
professionals, fins i tot articulant una mínima formació. 

Intervenen Chusa, Yolanda i Pilar, que donen suport a ambdues propostes. 
Sandra veu obstacles en el seu desenvolupament, però pensa que cal provar, ates que preveu una reducció 
d’oferta per part dels centres. 
 
S’aprova, per unanimitat, posar en marxa el pla pilot en les seues dues vessants (atenent a demandes 
expressades i proposant projectes des de la Facultat). 
 

8. Assumptes de tràmit. 
 
No hi ha. 
 

9. Torn obert d'intervencions. 
 
Fernando recorda afers tractats a l’acta de la sessió d’abril que continuen pendents, com ara: 



- Preparació, a les CAT, de les guies del proper curs, diferenciades entre PI i PII; per tal de tornar-les a la 
comissió de pràctiques abans d’aprovar-les definitivament i pujar-les a la plataforma 
- Avaluació dels paquets d’enguany (o ja, ateses les circumstàncies, previsió de l’avaluació dels paquets 
aprovats hui) 
- Documents de treball per a tutors i departaments 
 
A més, Fernando i Vicent prepararan la informació del pla pilot per tal de difondre-la aviat entre el 
professorat, començant per averiguar a qui li interessa; per tal de tindre eixa informació abans d’aplicar els 
criteris d’assignació de pràctiques a professorat (punt 5 de la comissió de pràctiques de març de 2019: 
https://www.uv.es/degafiloeduc/COMISSIÓ%20PRÀCTIQUES/ActaDefPracticum%2025-03-19.pdf), el que caldrà fer 
aviat, abans del POD als departaments. 
 
Fernando agraeix el treball d’Adeit tant en el calendari com en la plataforma; disculpa les deconnexions 
que ha patit en aquesta reunió i agreix la participació de tothom. 
 
Helenka agraeix al professorat que ha proporcionat feedback l’alumnat; però també tenen constància de 
casos en que la tutela no ha estat adient, i pregunta què es pot fer al respecte i si es pot avaluar. 
Vicent respon i demana que com a representants d’estudiants arrepleguen eixes queixes, així com les que 
hi ha de centres, algunes de les quals també li han arribat. 
 
Chusa pregunta: 

- Ampliació del període de pràctiques fins setembre, tant en graus com en MASE; hi haurà 
notificació formal per reprendre pràctiques presencials? 
Respon Yolanda, encara no és possible realitzar pràctiques externes, mentre dure l’estat d’alarma. 

- Posibilitat de traslladar al curs següent les pràctiques sense cost de matrícula, quin procediment 
cal seguir? 
Respon Yolanda, Adeit ha preparat un formulari, dirigit l’alumnat, que és qui ha de fer la petició. 

- Comunidad de prácticas, podem emprar eixe espai per deixar la documentació prèvia a les 
reunions de comissió? 
Respon Vicent, aclarint que és clar que sí; i Fernando, demanant que es faça arribar amb temps. 

 
S’alça la sessió a les 12.00. 
 

Fernando Marhuenda 

 

https://www.uv.es/degafiloeduc/COMISSI%C3%93%20PR%C3%80CTIQUES/ActaDefPracticum%2025-03-19.pdf
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